
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu üheteistkümnenda istungi

P R O T O K O L L

Antslas 19. juuni 2018 nr 11

Algus kell 15.00, lõpp kell 16.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 14 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalemisest tööülesannete tõttu on teatanud 2 volikogu liiget. 
Istungil ei osalenud volikogu liikmed K.-Oudekki Loone, Kaia Pruuli ja Aivo Värton.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain 
Ruusa, vallasekretär Kersti Kõrge ning arenguspetsialist Kalev Joab.

Margus Klaar: 1. päevakorrapunkti kannab ette revisjonikomisjoni liige Raivo Vallner, kuna 
revisjonikomisjoni esimees Kaia Pruuli ei osale tänasel istungil. 

Volikogu esimees pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Revisjonikomisjoni aruanne Urvaste valla 2017. aasta  konsolideeritud majandusaasta aruande 
kohta
Ettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni liige

2. Urvaste valla 2017. aasta konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp,  abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Kaasava eelarve menetlemise kord
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Antsla Vallavolikogu 28. novembri 2017. a otsuse nr 25  „Antsla Vallavalitsuse kui ametiasutuse
struktuuri ja teenistujate koosseisu kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem 
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. Vallavara tasuta võõrandamine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik



Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6.  2019. aasta eelarvesse kaasava eelarve osa suuruse määramine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Informatsioon

1. Revisjonikomisjoni aruanne Urvaste valla 2017. aasta  konsolideeritud majandusaasta 
aruande kohta

Ettekandega esines revisjonikomisjoni liige Raivo Vallner.
Revisjonikomisjon tutvus Urvaste valla raamatupidamise materjalidega. Põhiline probleem, mis 
komisjoni liikmed leidsid, oli põhivarade arvestus, mis ei klappinud ja mille koostamisel ei ole 
jälgitud riigi raamatupidamise üldeeskirja. Revisjonikomisjoni liikmed ei leidnud ka 
raamatupidamise eeskirja. Liiga palju vara on kantud kuludesse, millega on tegu 
revisjonikomisjoni liikmed ei tea. 
Revisjonikomisjoni liikmed ei toeta Urvaste valla 2017. a majandusaasta aruande kinnitamist.
Revisjonikomisjoni liikmete ettepanek vallavalitsusele on, leida  uus erapooletu  audiitor, kuna 
olemasolev audiitor ei ole lähtunud oma töös auditeerimiseeskirjast ja ei ole toonud välja 
probleeme, mis tegelikult esinesid.

Merike Prätz: Minule teadaolevalt on Antsla valla pearaamatupidaja Eve Sikk vastanud ja 
selgitanud, millest tulenevalt need põhivara mahakandmised 2017. aastal Urvaste vallas tehti.
Riigi raamatupidamise muutusega ongi põhivara miinimumkriteerium 5000 eurot, siis kõik vara, 
mis on alla 5000 euro kantakse kuludesse ja arvestust peetakse bilansiväliselt. 
Veiko Haugas: Põhivara nimekiri oleks võinud juures olla, et milliste varadega on tegemist. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2. Urvaste valla 2017. aasta konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine

Ettekandja Kurmet Müürsepp: Antsla Vallavalitsus esitab vastu võtmiseks otsuse eelnõu „Urvaste 
valla 2017. a konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine”. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Urvaste valla 2017. a majandusaasta aruannet arutati eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolekul. Täna esitatud küsimusi, mis puudutavad erinevate varade maha 
kandmist, komisjoni liikmetelt ei tulnud. 
Komisjoni liikmed juhindusid oma töös sellest, et saldod on üle võetud, varad ja kohustused on üle
võetud. Komisjoni liikmed leidsid, et Urvaste valla 2017. a majandusaasta aruanne sobib 
kinnitamiseks. Praeguseks on kaks valda ühinenud ja töö käib edasi.

15.10 saabus volikogu liige Kalle Nurk.
15.50 saabus volikogu liige Jarek Jõela.

Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Ettekandjad vastasid.



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Urvaste valla 2017. aasta konsolideeritud 
majandusaasta aruande kinnitamine”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Urvaste valla 2017. aasta konsolideeritud majandusaasta 
aruande kinnitamine” otsusena nr 61.

3. Kaasava eelarve menetlemise kord

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Kaasava eelarve menetlemise korra peamine eesmärk on anda valla elanikele võimalus kaasa 
rääkida valla arengut puudutavates küsimustes ning anda võimalus ideede esitamiseks, milliseid 
investeeringuobjekte soovitakse ellu viia. Tänu inimeste poolt esitatavatele ideedele ja 
rahvahääletusele saab selgemaks, millised on murekohad piirkonnas. Käesolev kord kõike seda ka 
reguleerib. 
Ettepanekute esitamise kuulutab vallavalitsus välja igal aastal, hiljemalt 01. märtsil. Ettepanekuid 
saab vallavalitsusele esitada kahe nädala jooksul elektrooniliselt või paberkandjal. Kaasava eelarve
menetluse käigus võib ettepanekuid esitada igaüks. Hääletamine toimub sügisel ja tegevus viiakse 
ellu järgmisel aastal. 
Kui kord hakkab kehtima 1. jaanuarist 2019. a ja esimesed ettepanekud tulevad 2019. a kevadel, 
siis ettepanekud viiakse ellu 2020. a.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis seda määruse eelnõud arutati. 
Eelnõu oli komisjonis arutusel teist korda. Kõik märkused ja ettepanekud, mis tehti eelarve- ja 
majanduskomisjoni esimesel koosolekul on sisse viidud. Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada 
määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks.   

Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Ettekandjad vastasid.

Üllar Salumets ja Lea Jõevere tegid ettepaneku, täiendada hindamiskomisjoni koosseisu ja lisada 
nimekirja ka sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees. 
Volikogu liikmed toetasid ettepanekut ja täiendasid määruse eelnõud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Kaasava eelarve menetlemise kord”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Kaasava eelarve menetlemise kord” määrusena nr 18.

4. Antsla Vallavolikogu 28. novembri 2017. a otsuse nr 25  „Antsla Vallavalitsuse kui 
ametiasutuse struktuuri ja teenistujate koosseisu kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Kui praegu on Antslas 1,5 kalmistuvahi kohta, siis peale otsuse vastu võtmist jääb 1,0 kohta.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis seda otsuse eelnõud arutati. Tekkis 
küsimus, kas ei kannata kalmistu hooldamise kvaliteet. Vallavalitsuse arvamus on, et kvaliteet ei 
kannata, kuna juba praegu on Antsla Metsakalmistul toimetav kalmistuvaht hooldanud nii Kraavi 
(haiguselehel viibiva töötaja asemel), kui Kaika kalmistut.
Eelarve- ja majanduskomisjon teeb ettepaneku, otsuse eelnõu heaks kiita. 



Volikogu liikmetel ettekandjatele küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28. novembri 2017. a 
otsuse nr 25  „Antsla Vallavalitsuse kui ametiasutuse struktuuri ja teenistujate koosseisu 
kehtestamine” muutmine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28. novembri 2017. a otsuse nr 25  
„Antsla Vallavalitsuse kui ametiasutuse struktuuri ja teenistujate koosseisu kehtestamine” 
muutmine” otsusena nr 62.

5. Vallavara tasuta võõrandamine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.
Eelnõu koostamise aluseks oli Antsla valla kodaniku avaldus, kes soovib Hajaasustuse programmi 
kaudu korrastada enda talu juurde viivat teed. Hämariku tee teenindab ainult ühte majapidamist ja 
ühte hoonestamata kinnistut, omanikud on erinevad.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku võõrandada taotlejale tasuta Hämariku tee katastriüksus, 
asukohaga Antsla vald Tsooru küla pindalaga 2055 m², sihtotstarbega transpordimaa. Kinnistu 
võõrandamisega seotud kulud tasub omandaja. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis seda küsimust arutati. 
Tekkis küsimus, et kas selle tee maa peab ikka tasuta taotlejale andma ja millisel põhjusel. Kuna 
see tee on kehvas seisus ja vald seda teed lähemal ajal remontima ei hakka, siis otsustati 
võõrandada tee maa taotlejale, et ta saaks tee ära remontida läbi Hajaasustuse programmi. See oli 
ka kõige suurem põhjus, miks eelarve- ja majanduskomisjoni liikmed otsuse eelnõu heaks kiitsid.

Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Ettekandjad vastasid.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara tasuta võõrandamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 3 volikogu liiget.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara tasuta võõrandamine” otsusena nr 63.

6. 2019. aasta eelarvesse kaasava eelarve osa suuruse määramine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
Kaasava eelarve suurust arutati Antsla Vallavalitsuse istungil, kus tehti ettepanek, et kaasava 
eelarve suurus võiks olla 15 000 eurot. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis seda küsimust arutati. Varasematel 
aastatel on see summa olnud 15 000 eurot, 2017. aastal oli summa 25 000 eurot.
Vallavalitsuse ettepanek oli 15 000 eurot, eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul tehti ka teine 
ettepanek 20 000 eurot, aga hääletamise tulemusena jäi summaks 15 000 eurot. 

Airi Hallik-Konnula: Ettepanek on jätta kaasava eelarve summaks 25 000 eurot, nagu 2017. aastal,
kuna nüüd on kaks valda ühinenud ja rahva arv suurem. 
Margus Klaar pani Airi Hallik-Konnula ettepaneku hääletusele. 
Ettepaneku poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 8 volikogu liiget.



Margus Klaar pani hääletusele Antsla Vallavalitsuse ettepaneku, määrata 2019. aasta eelarvesse 
kaasava eelarve osa suuruseks 15 000 eurot.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 4 volikogu 
liiget. 

Kaasava eelarve osa suuruseks 2019. a eelarvesse määrati 15 000 eurot. 

7. Informatsioon
7.1 Veiko Haugas: Antsla Tarbijate Ühistu pöördus minu poole küsimusega, miks ei ole täna 
volikogus arutusel Antsla TÜ taotlust detailplaneeringu algatamise kohta?
Kurmet Müürsepp: Antsla Tarbijate Ühistu esitas hiljuti taotluse detailplaneeringu algatamise 
kohta ja see on praegu vallavalitsuses menetluses. Antsla TÜ-le sai selgitatud, et detailplaneeringu 
algatamine sellises mahus, kus on tarvis lammutusluba, kus on vallamaad, kaks eraomandis olevat 
maad, kulude katmine, mõjude hindamine, arvestamine kesklinna planeeringuga, see kõik võtab 
aega. 

7.2 Raivo Vallner: Meie (volikogu liikmete) poole on pöördunud Mai Uus ja Airi Hallik-Konnula.
Kurmet Müürsepp: Luba võeti alles menetlusse. Loa menetluse käigus avaldas vallavalitsus 
eelarve- ja majanduskomisjoni arutuluse põhjal arvamuse, et kuna 19. septembril 2017. a Urvaste 
Vallavolikogu asus seisukohale, et kaevandusloa väljaandmise menetluse käigus, milleks on 
keskkonnaamet, oleks otstarbekas läbi viia keskkonnamõjude hindamine.
Koostasime järgmise kirja. Antsla Vallavalitsus ei tee Antsla Vallavolikogule kui Urvaste 
Vallavolikogu õigusjärglasele ettepanekut muuta oma seisukohta. Tänasel päeval on Antsla 
Vallavalitsus seisukohal, et loa väljaandja Keskkonnaamet, (loa andmise jooksul, mis on 1 aasta 
alates 14. juunist) viiks läbi keskkonnamõjude hindamise.
Antsla Vallavolikogu pädevuses on ka haldusakti osas arvamuse avaldamine. Arvamuse 
avaldamiseks on aega 2 kuud sellest hetkest, kui keskkonnaamet on saatnud haldusakti 
kaevamisloa väljaandmise või kaevamisloa väljaandmisest keeldumise kohta Antsla 
Vallavalitsusele, seda akti Antsla Vallavalitsusele laekunud ei ole. Kohe, kui laekub Antsla 
Vallavalitsusele digitaalselt allkirjastatud haldusakt  kaevamisloa väljaandmise või kaevamisloa 
väljaandmisest keeldumise kohta, edastatakse koheselt Antsla Vallavolikogu esimehele, kes 
määrab juhtivkomisjoni selles küsimuses Antsla Vallavolikogus seisukoha võtmiseks. 
Margus Klaar: Mai Uus`ile vastame ühe kuu jooksul koos eelarve- ja majanduskomisjoni 
esimehega. 
Raivo Vallner: Kas vallavalitsusel on selge, kes maksab kinni keskkonnamõjude hindamise, kas 
vallavalitsus või taotleja?
Rain Ruusa: Keskkonnamõjude hindamise maksab kinni arendaja. 

7.3 Kalle Nurk: Kevadel võtsime vastu teehoiukava. 70 000 eurot suunati reservfondi, mis on 
plaanis selle rahaga teha?
Rain Ruusa: Lusti tee II etapp ei ole veel läinud hankesse, sest toimub maa täppismõõtmine, kuna 
üks maaomanik ei ole nõus praegu oleva teetrassiga. Selle tõttu ei ole vallavalitsus hanget välja 
kuulutanud ja me ei tea omaosaluse summat. Oleme arutanud, et sellest 70 000 eurost 
(investeeringute alt) tuleb osa raha välja tuua teede remontide alla, kuna kahe valla peale ei jätku 
olemasolevatest vahenditest teede hoolduseks. Aga kõigepealt peame teada saama Lusti tee II etapi
omaosalusvahendite suuruse.  

7.4 Margus Klaar: Järgmisel eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul peaks arutama Kuldre 
teeninduspunkti lahtioleku vajaduse üle, kas see on vajalik? 2. aprillist on töötajad sinna käinud ja 
arvestust pidanud, kui palju kodanikke teeninduspunkti külastab. Kantselei töötaja on teenindanud 
selle aja jooksul ainult kolme inimest. Sotsiaaltöötaja juures on käinud 17 inimest, enamus nendest



kutsete alusel. Kas peame oma töötajate ressurssi raiskama, kui nad saaksid siin majas palju 
kasulikumad olla. Kuldre teenuspunktis ei ole võimalik paljusid programme kasutada.  

7.5 Margus Klaar: II poolaasta volikogu istungid toimuvad:
- 28. august;
- 18. september;
- 23. oktoober;
- 20. november;
- 18. detsember.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija




